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Afbud: Christian, Anders og Berit 

Afbud næste møde: CA 

Fraværende:  

Sang: IMC 

Sang næste møde: Susanne de Groot 

  

Referat:  

  

  

81/22  

Meddelelser fra:                 Meddelelser er information. Ønskes emner drøftet, skal 

man henvende sig til skolebestyrelsesformanden senest 

14 dage inden mødet, så emnet kan komme på 

dagsordenen. Ellers kan meddelelsespunkter, der 

kommer frem på mødet, sættes på som punkt på næste 

sb-møde. 

a) Eleverne Vi har ikke haft elevrådsmøde endnu 

b) Ledelsen Udskolingen 

-God værdiuge 

-Rigtig god skolerejse 

-Vi går mod jul, og vi skal i gang med UPV samtaler, 

turbo forløb med nogle elever, og der kommer meget 

snart terminsprøver.  

-Et personale har sagt op, fordi vedkommende har fået 

en ny stilling. Stillingen genbesættes. 

 

SFO 

-God efterårsferie, har arbejdet med Halloween tema, 

været på gårdbesøg og brugt hallen hver dag. 

-I personalegruppen arbejdes der med den nye 

børnekultur og trivsel. 

 

Klubben 

-Rasmus tager sig af drengelegene og Fie af det 

kreative hjørne 

 

BHV kl.  

-arbejder ligeledes med den nye børnekultur og trivsel 

-Der er i den kommende tid 

børn/forældrearrangementer i den røde fløj 

-Skole/hjemsamtaler er veloverstået i alle klasserne.  
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-Børnehaveklasselederne går i næste uge i gang med 

deres universitetsskole. 

 

Indskolingen 

- I år har mange af vores specialklassebørn deltaget i 

den alternative uge om skolens værdier. Lærerne har 

været med børnene rundt. Og det har været muligt for 

dem, at trække børnene ud, hvis det blev nødvendigt. 

-Vi er ved at afslutte SEI på 1. årgang. 

-Der er atter morgensang alle dage. Mange forældre 

møder op, det er dejligt at se. 

 

Øverste leder 

-Pernille er konstitueret skoleleder på Kongehøj for 

tiden samtidig med, at hun er leder på Hærvejsskolen. 

Det er spændende, to skoler der på mange måder 

ligner hinanden, men alligevel er meget forskellige. 

Tidsperspektivet ikke defineret. 

 

 15 min  

82/22  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter -Vi er i gang med at revidere vores uddannelsesplan for 

pædagogstuderende på seminariet 

-2 skoleelev-praktikanter i uge 41 uge og 1 fra 

Kongehøj i denne uge. Alle tre er i SFO 

-Gårdbesøg ude ved IMC, vi plukkede æbler, rigtig god 

dag. 

 

-Emneuge om værdier, det var en god uge og godt 

planlagt. Ugen gør noget godt for fællesskabet. Store 

og små børn hjælper hinanden, det er så dejligt at se. 

-God motionsdag, godt løb. Fantastisk, at der er blevet 

samlet så mange penge ind. 

-Medarbejderne er glade for at blive inddraget så meget 

i implementeringen af meddelelsesbogen 

-Mægtig god skolerejse. God tid til trivsel og gode 

faglige input. De unge mennesker var gode til at passe 

på hinanden. 

b) Forældrevalgte -Bussen kører før tid. PR kontakter chauffør. (Det er 

undersøgt vedr. bus nr. 698, og for alle afgange de 

sidste 4 uger er bussen enten kørt til tiden eller senere. 

Det registreres via GPS, hvornår bussen kører). 

-God emneuge. Ønske om mere tid til fordybelse på 

værkstederne, så eleverne ikke skal skifte værksteder 

hver dag. 

-Spørgsmål til, om man kan minimere trafik på 

fællesstien, ved at cyklerne parkerer på den 

cykelparkering, som er nærmest deres cykelvej. Dette 

kommer på som punkt på næste sb-møde. 

-Der spilles ikke så meget brætspil i valgfag. (Det er 

undersøgt – og der sættes to voksne på holdet). 

-Bekymring for Pernille, håber ikke at det ikke bliver for 

lang en periode på Kongehøj. 

 

-Super godt løb fredag i uge 41 
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c) Formanden Velkommen til Cathrine og Sofus. Præsentationsrunde 

af skolebestyrelsesmedlemmerne. 

10 min  

   

83/22  

Status på økonomi.   

Pernille 10 min   

Økonomi Drift (A) 

13.10.2022.xlsx
Tilsyn 1 

13.10.2022.xlsx

Økonomi 

1.10.2022.XLSX
 

 

Vores indkøbsstop virker. SFO er super gode til at 

spare. 

 

Vi må have et underskud på 4% ca. 2.mil. PR tror, at 

det er der, vi lander. Vi mangler refusioner for 

sygdomspuljen fra august-december, for 

Universitetsskolen – samt sygedagpenge for efterårets 

langtidssyge. 

 

  

  

84/22  

Revision af forretningsorden.  

Jørgen 10 min  

Forretningsorden 

skolebestyrelse 2022.docx
 

Skolebestyrelsens forretningsorden blev gennemgået og 

revideret. 

Den rettede forretningsorden vedlægges referatet, 

inden det lægges på hjemmesiden. 

  

  

85/22  

Revidering af skolebestyrelsens årshjul. 

 

 

Jørgen 10 min  

Årshjul 

2022-2023.docx
 

Skolebestyrelsens årshjul blev gennemgået og 

revideret. 

Det rettede årshjul vedlægges referatet, inden det 

lægges på hjemmesiden. 

  

  

86/22  

Godkendelse af Naturfagsprojekt. 

 

 

Pernille 5 min  

Underskrevet 

tilmeldningsblanket 2022.pdf
 

Naturfagslærerne vil gerne søge om at få lov til at gå til 

prøveforsøg i naturfag. SB har godkendt forsøg med 

den skriftlige prøve, og anmodningen er nu sendt til 

kommunalbestyrelsen. 
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87/22  

Forslag om ændringer af vedtægter for 

støtteforening. 

 

Jørgen 10 min  

Vedtægter for 

støtteforening 25.10.2022.docx
 

Vedtægter for Støtteforeningen blev gennemgået og 

revideret. 

De rettede vedtægter vedlægges referatet, inden det 

lægges på hjemmesiden. 

På næste skolebestyrelsesmøde deltager den ansvarlige 

for Støtteforeningen. 

  

  

Pause med spisning  

10 min Tak for mad 

  

  

88/22  

Julegaver til personalet 

 

 

Jørgen 10 min Trods skolens trængte økonomi, ønsker 

skolebestyrelsen at anerkende det store arbejde, 

personalet udfører på skolen.  

Det tilstræbes, at betalingen for julegaverne først sker i 

januar. 

Annelene og Randi hjælper Jørgen med at pakke. 

  

89/22  

Revision af værdiregelsæt: Beslutning 

om, hvordan vi arbejder med 

værdiregelsættet – evt. nedsættelse af 

arbejdsgruppe. 

Det er lovpligtigt, at en folkeskole skal have et 

værdiregelsæt. 

Hærvejsskolens værdiregelsæt er forældet og skal 

revideres. 

Visse områder i Værdiregelsættet er revideret for nylig 

(skolens værdier og Antimobbestrategien), men skolens 

ordensregler og håndtering af konflikter mellem 

børnene skal beskrives nærmere. 

Desuden skal der tages stilling til, om Værdiregelsættet 

kan udleveres til nye forældre på skolen som 

information om, hvad Hærvejsskolen er. 

 

Udvalg: PR er tovholder i udvalget, AN, CA, Annelene, 

Susanne de Groot, Vivi og Jørgen. 

PR indkalder til møde.  

 

 

 

 

Pernille 10 min  

Værdiregelsæt for 

Hærvejsskolen.doc
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90/22  

Orientering om trivselsundersøgelsen 

for eleverne foråret 2022. 

 

AKT vejlederne skal sammen med Pernille arbejde med 

Trivselsundersøgelsen for eleverne. AKT-vejlederne skal 

rådgive lærerne - og vi skal efterfølgende arbejde med 

trivslen på klasserne. 

Trivselsrapporten kunne tidligere ses på en platform, 

der var meget let at bruge, nu er den flyttet over i en 

anden, som er svær at håndtere.  Det har vi forholdt os 

til ved at lade AKT-vejlederne være med til at vurdere, 

hvor vi skal sætte ind. 

 

Tages op igen, når vi har modtaget dette års resultater 

i forbindelse med Forandringsmodellen (opfølgning på 

de kommunale, strategiske mål) – og skolebestyrelsen 

forholder sig der til de udvalgte resultater. 

 

Pernille 10 min  

  

  

91/22  

Orientering om retningslinjer for 

meddelelsesbog. 

 

Pernille 10 min  

Retningslinjer 

meddelelsesbog.docx
 

Vi har haft en god dialog med lærerne vedrørende 

meddelelsesbog. 

Ny lov om en meddelelsesbog i stedet for elevplaner.  

Vi skal evaluere i dansk, matematik og alsidig udvikling. 

Meddelelsesbogen udkommer en gang om året – om 

foråret. 

Der er mulighed for at bruge evalueringsprikker. Vi 

bruger den ikke i indskoling og på mellemtrinnet. Den 

vil blive brugt i udskolingen, da det giver mening, fordi 

de allerede får karakter. 

Vi vil blive ved med at arbejde med de 4 retninger, der 

er i vitaliseringsmodellen: Jeg er (behovet for 

anerkendelse), jeg kan (behovet for mestring), jeg 

hører til (behovet for tilhørsforhold) og mine 

fremtidsplaner er (behovet for mening). 

Man kan åbne/lukke meddelelsesbogen, forældrene skal 

kontakte læreren via AULA, hvis der er spørgsmål til det 

skrevne. 

Skabelon til uddannelsesparathed er nu blevet 

tilgængelig. 

Det er et prøve år. Vi reviderer retningslinjerne efter 

første år. 

  

  

92/22  

Valg af ny næstformand. Annelene ønsker at fratræde som næstformand. De 

forældrevalgte tænker over, hvem der har lyst til at 

prøve. Jørgen kontakter SB inden næste møde. 

Jørgen 10 min  
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93/22  

Evt. 

Forkortet skoledag 

6. årgang 2022-2023 (frihedsgrader).docx
 

Der er opdaget en fejl i forhold til vores ansøgning om 

forkortet skoledag på 6. årgang. Vi gør som vi har fået 

tid til – og det politiske udvalg er ansøgt om at få det 

ændret, så det passer med vores skemalægning. 

Skolebestyrelsen godkender rettelsen. 

 

SFO glæder sig rigtig meget til at kunne købe noget 

igen, når det nye budget efter nytår frigives. 

Alle 5 min  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Forslag om cykelparkering, så eleverne parkerer tættest 

på der, hvor de bor i stedet for tættest på det sted, de 

har undervisning.  

Valg af næstformand i skolebestyrelsen. 

Støtteforeningen med deltagelse af den forældre, der er 

ansvarlig for fondsansøgningerne. 

Trivselsrådene og skolebestyrelsen. 

Er der principper, vi mangler. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


